
 

 

 

 

 

 

 

ЗВЕРНЕННЯ ДО ЧЛЕНІВ РАДИ ФЕДЕРАЦІЇ РОБОТОДАВЦІВ УКРАЇНИ 
 

Шановні колеги, 

Протягом останніх п'яти років я очолював Федерацію роботодавців України і зараз вирішив скласти із 

себе повноваження Голови Ради ФРУ. 

За п'ять років роботи нам вдалося зробити дуже багато. Під егідою Федерації роботодавців у 2011 році 

нам вдалося консолідувати українські організації роботодавців. Це дозволило Федерації стати 

найвпливовішою бізнес-організацією в Україні та гідним соціальним партнером уряду та профспілок, 

піднявши соціальний діалог в Україні на новий рівень. 

За час мого перебування на посаді Голови Ради Федерації ми, роботодавці, принципово відстоювали 

національні економічні інтереси України, боролись за інвестиції та робочі місця, незалежно від 

політичної кон'юнктури та зовнішніх обставин. 

За безпосередньої участі та підтримки  Федерації були прийняті Закони України «Про соціальний діалог в 

Україні», «Про організації роботодавців», запрацювала Національна тристороння соціально -економічна 

рада України. 

У вересні 2013 року Федерація першою в Україні стала партнером найбільшої європейської бізнес-

асоціації BusinessEurope. Весь цей час ми брали активну участь у роботі Міжнародної організації  

роботодавців та у конференціях Міжнародної організації праці. Нами були встановлені прямі партнерські 

відносини з організаціями роботодавців Великої Британії, Франції/Німеччини - загалом з 14-ма країнами 

ЄС та СНД, що дозволило створити ефективний майданчик для  налагодження партнерських зв'язків між 

українським та міжнародним бізнесом. 

Федерація роботодавців - єдина в Україні організація, яка виступила з ініціативами із перегляду правил 

членства України у Світовій організації торгівлі, а також перегляду економічної частини Угоди про 

асоціацію з Європейським Союзом у зв'язку з нерівними конкурентними умовами для українських 

виробників порівняно з європейськими та міжнародними компаніями. У результаті / підписання нерівних 

умов для України у рамках Угоди з ЄС, катастрофічно впав вітчизняний експорт. Наші пропозиції щодо 

змін умов тарифного та нетарифного регулювання торгової політики з ЄС не втратили своєї актуальності 

і сьогодні. 

Ми системно займаємося дерегуляцією діяльності бізнесу в Україні. Ми суттєво спростили умови роботи 

бізнесу, розробивши у 2012 році Національній реєстр контролюючих органів та їхніх наглядових функцій. 

Завдяки запущеному нами процесу інвентаризації контролерів вдалося значно скоротити кількість 

наглядових функцій і добитися мораторію на перевірки бізнесу. Ці та інші дії Федерації дозволили 

українським підприємствам зберегти 1,5 мільйона робочих місць. 

З ініціативи і за безпосередньої участі Федерації був розроблений План модернізації України. Це перший 

у нашій країні системний, не декларативний документ, який пропонує реальні кроки для розвитку 

економіки та проведення необхідних інституціональних реформ у всіх сферах та залучення 

багатомільярдних інвестицій. Завдання Плану модернізації - відродження та сталий розвиток 

національної економіки, оскільки сильна економіка країни - це реальна гарантія нашої незалежності. 

Я хочу подякувати всім членам Федерації, нашим соціальним та міжнародним партнерам за багаторічну 

співпрацю. 

Прошу Раду Федерації роботодавців України найближчим часом згідно зі Статутом юридично закріпити 

моє рішення залишити посаду Голови Ради Федерації . 

 

З повагою, 

Дмитро Фірташ 

 
 


